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Margit Knudsen                   Irene Nielsen  

Karin Fredskild Afbud        Jørgen Poulsen Afbud 

Thomas Michaelsen  

  

EMNER PÅ DAGSORDENEN 

PUNKT 1: GENNEMGANG AF DAGSORDNEN | TILDELT TID: 2 MIN 

- Ingen kommentar 

PUNKT 2: TURISMESEMINAR| TILDELT TID: 15 MIN 

- Der er på nogen af de andre små øer arbejde med at udarbejde en strategisk udviklingsplan. Dette 

kan bestyrelsen godt se muligheder i og at det kunne være relevant på Mandø. Men der er dog 

enighed i, at der ikke er hverken tid eller kræfter, til at gå ind i arbejde med sådan på nuværende 

tidspunkt. Bestyrelsen vil dog gerne tage det op igen, når Midtvej 7 og områdefornyelsen nærmer 

sig sin afslutning. 

PUNKT 3: TRAFIKSIKKERHED | TILDELT TID: 10 MIN  
 

- Status på undersøgelse af trafiksikkerheden på Mandø, politiet vil gerne komme og vurdere 

trafiksikkerheden. Politiet vil gerne have en snak om, at de føler at man dækker over hinanden.  

Bestyrelsen føler ikke de helt kan genkende politiets udsagn. Hvis de ønsker at være anonyme, har 

politiet, altid mulighed for at komme i civil. 

- Der bliver på mødet nævnt muligheden for en sognefoged, der kan være politimyndighed. Kan det 

virke forbyggende.? Bestyrelsen er i tvivl om en sognefoged er en god ide. Vi kan se en del 

problemer i en sognefoged.  

- Claus vil gerne kontakte en af sognefogederne, for at høre hvordan det virker hos dem. 

- Der er kommet nye regler med hensyn til Traktorbusser og hastighed. Traktorbusserne må kun 

køre 10 km. I timen på grusvej og 20 km. På asfaltvej. Dette giver et problem på Låningsvejen, da 

andre biler, så skal overhale, men der er ikke plads til overhaling. Det udfordrer vejnettet på 

Mandø. Tages op på møde med kommunen i april. 

 

PUNKT 4: Ø - GENERALFORSAMLING | TILDELT TID: 10 MIN  
 

- Hvem deltager den 25. maj 2024, Claus deltager 

- Har vi punkter vi ønsker kommer med, sognefoged funktion på småøerne. 

 



Side 2 

PUNKT 5: REFERAT FRA BYGNINGSKULTURUDVALGET | TILDELT TID: 20 MIN 
 

- Referat fra møde i bygningskulturudvalget – se bilag 

- Fondsmidler til bevaring af kulturmiljøer, må udvalget kontakte EK om eventuelle muligheder? 

Kan EK tage fat i fonde, for at høre om Kommunen kan skaffe penge til privat restaurering. Dette 

giver Bestyrelse lov til.  

- Borgermøde med tema om nænsom restaurering af kulturmiljøet på Mandø i samarbejde med de 2 

foreninger, der fortæller hvorfor beboerhuset ser sådan ud. Først når beboerhuset begynder at tage 

form, sådan at man kan se hvordan det ser ud. Dette er ok for bestyrelsen. 

 

PUNKT 6: DARK SKY | TILDELT TID: 30 MIN  
 

- Referat fra møde med Esbjerg kommunen Dark Sky Certificeringen er kommet og der er kommet 

et oplæg til indvielsen, evt. vil fredag være bedre. Der er mad af lokale råvare, og med fløjtespil 

ved stormflodssøjlen, vigtig at Mandøs beboere bliver inviteret. Samt at Mandø fællesråd kan 

udlodde billetter igennem nyhedsbrevet. Mandø fællesråd kan stille med arbejdskraft, men EK står 

for økonomien 

- Oplevelser i mørke i uge 42 gennem Destination Vadehavet, her skal Mandø byde ind med noget. 

Efterspørger i nyhedsbrevet om der er nogen som har lyst til at lave noget.  

- Lave en guide om at få oplevelser i mørke, med udlån af tæppe, og en håndkikkert. Skal give et 

depositum, ved udlån. Disse pakker kan f.eks. ligge i Brugsen, Cafeen og Kroen. 

- Hilsen fra Møn med tillykke. 

Århus universitet skriver også tillykke og vil nu have gang i stjernepladsen, Esbjerg kommune vil 

kontakte Århus universitet. 

 

PUNKT 7: PERS AUWTEN D. 21. FEBRUAR | TILDELT TID: 10 MIN  
 

- Hvad er det? En gammel hedenske skik, hvor man 21/2 tænder bål, og det var også i gamle dage en 

tradition for at sende sømænd afsted. I Tyskland får man grønlangkål denne dag. Lisbeth fra 

museet undersøger om det tidligere er blevet afholdt på Mandø. 

 

PUNKT 8: GENERALFORSAMLINGEN. | TILDELT TID: 10 MIN  
 

- Hvad skal sendes ud inden? Forslag om grupper. Dagsorden med fokuspunkter, Økonomi 

- Alle skal have en separat mail, både ordinær og støttemedlemmer. 

- Mette Høggaard kan være ordstyrer 

- Status på medlemmer – 91 ordinære har betalt samt 14 støtte medlemmer. Betalingen af kontingent 

skal ske senest ved den årlige generalforsamling. Der kommer MobilePay nr. 

- Der er 15-års jubilæum, så vi får lagkage. 

- Thomas ønsker ikke at genopstille 

 

 

PUNKT 8: GENERALFORSAMLING I DESTINATION VADEHAVSKYSTEN.  | TILDELT TID: 5 

MIN  
 

- Hvem kan deltage d. 22. april, der er ikke umiddelbar nogen fra Fællesrådet som kan deltage. 

 

 



Side 3 

PUNKT 8: EVT. | TILDELT TID: 5 MIN  
 

- Grillen er ved at være død, Mads vil gerne svejse en i rustfri, til 4 – 4500 kr. Vi skubber til 

Mandøforeningen om de også vil købe en. Så er der 2. Det er ok med Bestyrelsen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


